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NedÃ¡vno sa do rÃºk redakcie dostal Ä•itateÄ¾skÃ½ list. Autor listu sa sÅ¥aÅ¾uje na stav Ãºseku Sobieskeho ulice (Ãºsek od
kultÃºrneho domu). UverejÅˆujeme jednotlivÃ© Ä•asti listu.â€œKedy mÃ´Å¾eme oÄ•akÃ¡vaÅ¥ rozhlas, poriadny, pouÅ¾iteÄ¾nÃ½ chodnÃk
na oboch stranÃ¡ch cesty, ktorÃ½ neobsadia autÃ¡ stavebnÃ½ch firiem? RoznÃ¡Å¡anie reklamnÃ½ch letÃ¡kov by sme si
prosili aj mimo obdobia prichÃ¡dzajÃºcich volieb. SÄ¾uby plynule prichÃ¡dzajÃº. NedÃ¡ sa vÅ¡etko zakrÃ½vaÅ¥ tÃ½m, Å¾e keÄ• sa
dostavia Sobieski rezidencia, opeknie aj ulica, pretoÅ¾e to potrvÃ¡ eÅ¡te dobrÃ½ch pÃ¡r rokov. UdrÅ¾iavaÅ¥ a rekonÅ¡truovaÅ¥
netreba len sÃdliskÃ¡ a ich okolie! Je Ä¾ahkÃ© nasÅ¥ahovaÅ¥ sem Ä¾udÃ s horÅ¡Ãm sociÃ¡lnym postavenÃm. EÅ¡te viac zniÄ•ia
obraz ulice, ukradnÃº vÅ¡etko s Ä•Ãm sa dÃ¡ hÃ½baÅ¥, dane a za odpad neplatia, pritom dennÃ½ cirkus je garantovanÃ½.
AkÃ½ obraz ponÃºka ulica tomu, kto sa tam prÃ¡ve prechÃ¡dza? Å½ivot je aj za kultÃºrnym domom, ba aj niÅ¾Å¡ie! TÃ½mto
listom by som chcel upozorniÅ¥ na podobnÃ© problÃ©my!â€œ

NÃ¡Å¡ mesaÄ•nÃk si vypÃ½tal nÃ¡zor viacerÃ½ch poslancov aj zÃ¡stupcu primÃ¡tora. NasledujÃº ich odpovede.

KornÃ©lia SlabÃ¡kovÃ¡: 

â€žAk vyzerÃ¡ situÃ¡cia tak, ako je to opÃsanÃ©, nie je to dobrÃ½ a vyhovujÃºci stav. Ja osobne som sa tÃ½mto problÃ©mom
eÅ¡te nezaoberala. Ale sÃº na MsÃš prÃsluÅ¡nÃ© oddelenia a v MZ prÃsluÅ¡nÃ© odbornÃ© komisie, ktorÃ½m rieÅ¡enie tohto
problÃ©mu prinÃ¡leÅ¾Ã. Preto by som odporuÄ•ila autorovi obrÃ¡tiÅ¥ sa nielen na poslancov, ale aj na MsÃš. Autor mÃ¡ pravdu v
tom, Å¾e  asi aÅ¾ po dokonÄ•enÃ Rezidencie by mohlo a malo nastaÅ¥ vÃ½raznÃ© zlepÅ¡enie vzhÄ¾adu danej lokality. ÄŒo by sa
mohlo dovtedy upraviÅ¥, akÃ© veÄ¾kÃ© investÃcie by to boli, to uÅ¾ je prÃ¡ve na posÃºdenÃ odbornÃkov, prÃpadne MZ. MyslÃm
si, Å¾e je dobrÃ©, Å¾e autor tento problÃ©m naznaÄ•il. A urÄ•ite by bolo potrebnÃ© sa nÃm zaoberaÅ¥â€•. 

FrantiÅ¡ek Ã•rendÃ¡s: 

Stav viacerÃ½ch ulÃc a verejnÃ½ch priestranstiev v Å tÃºrove naozaj nie je vo vyhovujÃºci. NetÃ½ka sa to len ulice
Sobieskeho. PatrÃ sem aj DruÅ¾stevnÃ½ rad, GaÅ¡tanovÃ¡ ul., LipovÃ¡ ul., Å tefÃ¡nikova  ul., Å½elezniÄ•nÃ½ rad., ulica Pri
garÃ¡Å¾ach, Pri starej poÅ¡te, DunajskÃ¡ - ktorÃ¡ je dokonca bez spevnenÃ©ho povrchu, NÃ¡mestie pri Å¡tadiÃ³ne,
najdiskutovanejÅ¡ia ulica je urÄ•ite NÃ¡nanskÃ¡ cesta a mohli by sme menovaÅ¥ Ä•alÅ¡ie a Ä•alÅ¡ie. Je pravdou, Å¾e Sobieskeho
ulica je v poslednom obdobÃ â€žako keby zabudnutÃ¡â€œ, ale urÄ•ite to mÃ¡ svoje objektÃvne prÃÄ•iny. Vieme, Å¾e v sÃºÄ•asnosti
prebieha vÃ½stavba Ä•istiÄ•ky odpadovÃ½ch vÃ´d a s tÃ½m sÃºvisiacej infraÅ¡truktÃºry aj na uvedenej ulici. V tejto lokalite sa
eÅ¡te stÃ¡le relizuje projekt vÃ½stavby polyfunkÄ•nÃ©ho komplexu a vÃ½stavba rodinnÃ½ch domov, kde je nutnÃ© zabezpeÄ•iÅ¥
napojenie na inÅ¾inierske siete, Ä•o samozrejme sÃºvisÃ so zÃ¡sahom do verejnej komunikÃ¡cie a chodnÃkov. Nebolo by asi
rozumnÃ© investovaÅ¥ zbytoÄ•ne finanÄ•nÃ© prostriedky na rekonÅ¡trukciu chodnÃkov a cesty, pokiaÄ¾ tieto prÃ¡ce nie sÃº
ukonÄ•enÃ©. Samozrejme, tÃ½mto nie je vylÃºÄ•enÃ© zaradenie rekonÅ¡trukcie Sobieskeho ulice do plÃ¡nu investÃciÃ mesta.
MusÃme si vÅ¡ak uvedomiÅ¥, Å¾e stav mestskÃ½ch financiÃ nie je v ideÃ¡lnom stave pre realizÃ¡ciu vÅ¡etkÃ½ch
investiÄ•nÃ½ch akciÃ v krÃ¡tkom Ä•asovom horizonte a ak sa mesto nechce zadlÅ¾ovaÅ¥, urÄ•ite je nutnÃ© rozvrhnÃºÅ¥ tieto
investÃcie na dlhÅ¡ie obdobie a sprÃ¡vne urÄ•iÅ¥ priority na zÃ¡klade odbornÃ½ch analÃ½z. Jednou z moÅ¾nostÃ, ako
potrebnÃ© financie zÃskaÅ¥, sÃº fondy z EÃš. UrÄ•ite to nie je jednoduchÃ© a Ãºspech vÃ´bec nie je zaruÄ•enÃ½, ale myslÃm si, Å¾e
sÃº vyuÅ¾ÃvanÃ© na rozvoj nÃ¡Å¡ho mesta nedostatoÄ•ne.
K mestskÃ©mu rozhlasu: PodÄ¾a mojich zistenÃ na mestskom Ãºrade sÃº zodpovednÃ zamestnanci poverenÃ preskÃºmaÅ¥
moÅ¾nosti realizÃ¡cie a vÃ½Å¡ku potrebnÃ½ch finanÄ•nÃ½ch prostriedkov na rekonÅ¡trukciu zastaranÃ©ho mestskÃ©ho rozhlasu
a to nie len na Sobieskeho ulici, ale na celom ÃºzemÃ mesta. RealizÃ¡cia urÄ•ite bude vyÅ¾adovaÅ¥ nemalÃ© investiÄ•nÃ©
nÃ¡klady. MZ sa touto tÃ©mou bude urÄ•ite v budÃºcnosti zaoberaÅ¥. Viem, Å¾e som VÃ¡s mojou odpoveÄ•ou urÄ•ite neuspokojil a
nevyrieÅ¡il sa tÃ½m osud Sobieskeho ulice, ale dÃºfam, Å¾e v blÃzkej budÃºcnosti sa tieto problÃ©my urÄ•ite vyrieÅ¡ia k
spokojnosti obyvateÄ¾ov tejto Ä•asti mesta a â€žstarÃ¡ ulicaâ€œ zÃska spÃ¤Å¥ svoju vÃ¡Å¾nosÅ¥. 

Gabriel KarakÃ¡n:
OtÃ¡zka mestskÃ©ho rozhlasu bola uÅ¾ niekoÄ¾kokrÃ¡t tÃ©mou zasadnutÃ mestskÃ©ho zastupiteÄ¾stva v uplynulom obdobÃ (tu
nemyslÃm iba na terajÅ¡ie postavenie). RieÅ¡enÃm problÃ©mu by bola vÃ½mena starÃ©ho nefunkÄ•nÃ©ho zariadenia na
modernÃ½ bezdrÃ´tovÃ½ systÃ©m na celom ÃºzemÃ mesta, aj na stanici. Financovanie projektu by bolo formou konkurzu.
Ak dobre viem, zodpovednÃ½ odbornÃk mestskÃ©ho zastupiteÄ¾stva uÅ¾ urobil kroky vo veci. Bez finanÄ•nej podpory by sa to
dalo uskutoÄ•niÅ¥ len ako investÃciu v tom prÃpade, ak by to mestskÃ© zastupiteÄ¾stvo zaradilo medzi uskutoÄ•niteÄ¾nÃ©
investÃcie a samozrejme schvÃ¡lilo potrebnÃ©  financie. To vÅ¡ak v sÃºÄ•asnosti nie je jasnÃ©, Ä•i by to iÅ¡lo na Å¥archu
mestskÃ©ho rozpoÄ•tu alebo formou Ãºveru.

OtÃ¡zka chodnÃkov tieÅ¾ nie je pre nÃ¡s novinkou. SpomÃnanÃ¡ ulica vÅ¡ak eÅ¡te nemÃ¡ koneÄ•nÃº tvÃ¡r. Tu by som
poznamenal, Å¾e tu neprebieha iba, aj milÃ½m Ä•itateÄ¾om spomÃnanÃ¡, stavba â€žRezidencieâ€œ, ale aj dokonÄ•enie â€žrodinnÃ½ch
domovâ€œ. TÃ½m, Å¾e by pred jednotlivÃ½mi stavbami  museli rezaÅ¥ cestu a chodnÃk, zniÄ•il by sa novÃ½ Ãºsek chodnÃka. 
Ako prÃklad by som spomenul ulicu Bocskaiho. Mohli ju skorej rekonÅ¡truovaÅ¥, ale poÅ¡kodila by sa pri stavbe
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obchodnÃ©ho centra. Ak aj tieto prekÃ¡Å¾ky pominÃº, stÃ¡le ostÃ¡va otÃ¡zka, z Ä•oho vyplatÃ mesto popri terajÅ¡ej finanÄ•nej
situÃ¡cii  tÃºto investÃciu. V prÃpade, Å¾e niekto parkuje na verejnom priestranstve poruÅ¡Ã vÅ¡eobecnÃ© zÃ¡vÃ¤znÃ© nariadenie
mesta,  a v tom prÃpade je danÃ½ postup rieÅ¡enia.

Ä½udÃ s horÅ¡Ãm sociÃ¡lnym postavenÃm nenasÅ¥ahovalo mesto prÃ¡ve v tÃ½chto dÅˆoch. Mesto malo na tomto ÃºzemÃ
vÅ¾dy vo svojej nehnuteÄ¾nosti nasÅ¥ahovanÃ½ch Ä¾udÃ s horÅ¡Ãm sociÃ¡lnym postavenÃm. To ste museli vedieÅ¥ aj vtedy,
keÄ• ste na tomto ÃºzemÃ kÃºpili pozemok. Vlastne ani nerozumiem, preÄ•o sa to pÃ½tate. PÃ½tam sa aj ja, kto si mÃ´Å¾e
vyberaÅ¥ susedov? Asi by nevyzerali dobre v â€žpanorÃ¡meâ€œ, lenÅ¾e tÃ¡to otÃ¡zka nie je len stavebnÃ©ho charakteru, ale aj
sociÃ¡lneho. Osobne mÃ¡m jasno  o stave spomÃnanÃ½ch nehnuteÄ¾nostÃ. S viacerÃ½mi poslancami a zÃ¡stupcami
Enerbytu sme preÅ¡li tieto nehnuteÄ¾nosti s cieÄ¾om, aby sme v prÃpade potreby vedeli presne o ich stave. Napriek tomu:
osobne navrhujem, aby ste upresnenÃº poÅ¾iadavku Ãºradne doruÄ•ili naÅ¡ej komisii, komisia mnou navrhovanom
programovom bode ho prerokuje, a dÃºfam, Å¾e vami spomÃnanÃ¡ nÃ¡mietka bude vypoÄ•utÃ¡. K tomu je potrebnÃ© vedieÅ¥, Å¾e
odbornÃ¡ komisia mÃ¡ iba navrhovaciu moÅ¾nosÅ¥ smerom k mestskÃ©mu zastupiteÄ¾stvu. Ale verÃm, Å¾e aj mestskÃ©
zastupiteÄ¾stvo prerokuje vaÅ¡u Å¾iadosÅ¥. Ãšplne sÃºhlasÃm s tÃ½m, Å¾e nie len v okolÃ sÃdlisk treba udrÅ¾ovaÅ¥ poriadok, no
na to treba nÃ¡jsÅ¥ potrebnÃ© zdroje. Z hÄ¾adiska financiÃ sa moÅ¾nosti mesta veÄ¾mi zÃºÅ¾ili, preto vÅ¡etky rozhodnutia treba
viackrÃ¡t premyslieÅ¥ a problematiku preÅ¡etriÅ¥ z kaÅ¾dej strÃ¡nky. Aj v sÃºÄ•asnosti sa hromadÃ pred nami dlhÃ½ zoznam
investÃciÃ, a Å¾iaÄ¾, nevieme priniesÅ¥ rozhodnutia, ktorÃ© by vyhovovali kaÅ¾dÃ©mu. V mene Ä•lenov mojej komisie mÃ´Å¾em
povedaÅ¥, Å¾e my by sme boli najÅ¡Å¥astnejÅ¡Ã, ak by sme z hÄ¾adiska investÃciÃ mali oveÄ¾a viac prÃ¡ce.

Preklad g.p.
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